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ORDINÆR GENERALFORSAMLING 

IF LYSENG FODBOLD 

20. MARTS 2024 
 

 
 

REFERAT      27. marts 2024 

1. Valg af dirigent 

Bestyrelsen foreslog Jan Bach, som blev valgt. 
Jan Bach konstaterede, at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt. 

Generalforsamlingen er indkaldt den 17. februar efter vedtægterne (inden udgangen af marts og med 
mindst fire ugers varsel) på opslag i klubhuset samt på hjemmesiden/Facebook: 
https://www.lyseng.dk/nyheder/indkaldelse-generalforsamling-i-if-lyseng-fodbold/  

 

2. Bestyrelsens beretning for det forløbne år 
Formand H.C. Hansen fremlagde bestyrelsens beretning: 

Set udefra kulminerede sæsonen og Lysengs plads i rampelyset med 3. division herrers pokalkamp hjemme 
mod FC København på Ceres Park. 3.721 tilskuere, over 150 spisende sponsorer/VIP-gæster, fanzone i 
Marselisborghallen med næsten 1.000 Lyseng-spillere og forældre, hyggelig afslutning med næsten 200 
frivillige, spillere og familier efter kampen. Resultatet har vi glemt, og for at få resultatet helt ud af kroppen, 
har vi nu påbegyndt en nedrivning af Ceres Park. Hjemme på eget ræs i 3. division gik det bedre med endnu 
en sæson i rækken for et af de eneste amatørhold i den danske liga. 

En udfordring er, at vores herresenior 2 er rykket ned i serie 2. Vi skal have styrket transitionen. For første 
gang har vi ansat en kombineret talent/sportschef, der bl.a. sammen med staben skal skabe en bedre 
sammenhæng fra ungdom til senior. 

Resultatmæssigt gik det rigtig flot i U18 DM, hvor pigerne vandt guld (AGF) og U16 DM blev nummer to. 
Generelt har vi haft mange fine resultater i alle rækker, og jeg kan ikke nævne dem alle her. 

Vi havde udfordringer med vores dameseniorafdeling for et år siden, men den er genrejst, og vi har tre 
seniorhold klar til sæsonstart. Vi har efter et længere forløb med AGF/VSK og DBU besluttet, at vi går hver til 
sit i holdsamarbejdet, da AGF-pigerne alligevel skal flytte til Vejlby, når det nye stadion er klar + det er vist 
ingen hemmelighed, at vore seniordamer gerne vil af med statussen som AGF’s andethold. Ambitionen er at 
få en licens på lavere niveau, så vi fortsat kan lave talenter i sydbyen og give et attraktiv tilbud til alle piger 
og seniorspillere. Vi har allerede det meste af setup’et på plads. Skilsmissen sker i god ro og orden, og der vil 
fortsat være en mulighed for at prøve sig af i AGF for de bedste Lyseng-talenter – præcis som hos drengene.  

Vi er fortsat Jyllands største fodboldklub med 1.949 medlemmer ved årsskiftet. Vi har særligt fremgang hos 
børn og herresenior (bredde). Vores børnearbejde Kids-U12 fungerer fantastisk, og vi får ofte henvendelser 
fra andre klubber om dette. 

https://www.lyseng.dk/nyheder/indkaldelse-generalforsamling-i-if-lyseng-fodbold/
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Vi har nu halvandet års erfaring med en rangering i U17 og U19 Divisionen. Vi har klaret os flot og arbejder 
godt med de unge, men vores herreungdomslicens og de høje krav til ansættelser, kurser, it, transport osv. 
giver os nogle økonomiske udfordringer, som vi er nødt til at håndtere. 

Vi har p.t. også nogle udfordringer med at rekruttere nok trænere og skabe de bedst mulige vilkår for alle 
hold i klubbens ungdomsafdeling. Vi får p.t. nogle hug på nogle årgange i drenge ungdom. Vi arbejder hårdt 
for at rette op på det sportslige og sociale miljø, der hvor det skranter. Vi har heldigvis også årgange, hvor 
alle hold fungerer fantastisk, så vi ved, hvad der skal til.  

25 pct. af medlemmerne er piger. 
Vi har oplevet en medlemsfremgang på 40 pct. siden 2019 (sidste år før corona) 
Størst fremgang i antal hoveder har vi set hos herrer, ungsenior 19-24 (fra 86 til 279 siden 2019). Vi er 
blevet bedre til at få de unge til at blive lidt længere. 

 
2019 2020 2021 2022 2023 Medlems-

udv. 2019-
2023 

Medlems-
udv. 2019-

2023 (%) 

Andel af 
samlet 

medlems-
tal 

Andel af 
medlems-

tal m/k 

I alt 1.43
1 

1.433 1.697 1.784 1.997 566 40 
  

      
0 

   

Drenge 1.08
2 

1.065 1.236 1.335 1.493 411 38 
  

0-6 89 119 187 212 189 100 112 9 13 

7-12 370 311 350 370 436 66 18 22 29 

13-18 373 359 371 418 420 47 13 21 28 

19-24 86 123 161 169 279 193 224 14 19 

25-39 62 58 67 60 58 -4 -6 3 4 

40-59 67 61 64 65 67 0 0 3 4 

60-69 23 22 23 27 28 5 22 1 2 

70+ 12 12 13 14 16 4 33 1 1 
        

75 100 
      

0 
   

Piger 349 368 461 449 504 155 44 
  

0-6 10 8 27 27 35 25 250 2 7 

7-12 135 115 160 143 157 22 16 8 31 

13-18 107 149 171 179 186 79 74 9 37 

19-24 45 43 51 51 57 12 27 3 11 

25-39 34 37 33 30 46 12 35 2 9 

40-59 18 15 19 19 23 5 28 1 5 

60-69 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

70+ 0 1 0 0 0 0 0 0 0 
        

25 100 

 

Café Ræven kom tilbage på sporet i 2023 med god ledelse, frivillige, omsætning på næsten 700.000 kr. og 
overskud. 

Kunstgræsbanen er i proces med byggesag hos Aarhus Kommune og et udbud af banen forberedt, så snart 
vi hører fra kommunen. Vi har undersøgt banetyper og er efter grundig research i ind- og udland 
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overbeviste om, at nonfill (helt uden infill) kan virke, men vi har en bagdør for også at lave den nye bane 
med gummigranulat. Vi får mindst 0,5 mio. kr. ekstra fra kommunen, hvis vi vælger en løsning uden 
gummigranulat. Vi e spændte på, hvordan pengene passer, når vi har en udbudspris. Vi kommer til at bede 
medlemmerne om en håndsrækning til t komme helt i mål. 

Den gamle kunstgræsbane er overført fra Lyseng Kunstgræs ApS til foreningens eje. Også her venter en 
investering i et nyt baneunderlag. Det bliver ikke før, vi har den nye bane klar. 

I 2023 havde vi fremgang på alle indtægtsområder: Kontingenter, aktivitetsstøtte, café, kommercielle 
indtægter, øvrige indtægter. 

På trods heraf har vi et historisk stort underskud. Forklaringen er næsten udelukkende stigende 
omkostninger til løn (sportslig opnormering med herreungdomslicensen) samt stigende omkostninger til 
kurser (igen et licenskrav) samt til dommere, turneringsgebyrer, it, transport osv.  

Vi skal ikke bare have økonomien i balance, men op på plus. Derfor begyndte bestyrelsen allerede i 
november på en række sparetiltag, og vi har sparet videre på forskellige poster ad flere omgange. Desuden 
har bestyrelsen for første gang i mange år besluttet at give kontingentet et nøk opad.  

Bestyrelsen ønsker, at satsningerne på talent skal være mere økonomisk bæredygtige. Derfor har 
bestyrelsen delt klubben i tre segmenter, piger/kvinder, drenge/herrer talent/elite samt ’classic’. Vi skal 
have bedre balance i vores talentsatsning, og vi undgår ikke at øge betalingen til spillerne i 
talentakademiet. 

Lad os være ærlige: Det kan blive nødvendigt med endnu en sparerunde i løbet af foråret. Samtidig har 
bestyrelsen fokus på at styrke de kommercielle indtægter. 

Bestyrelsen modtog spørgsmål vedr. de økonomiske udfordringer i klubben og henviste til fremlæggelsen af 
regnskab.  

Henrik Brandt orienterede på opfordring om status på ny kunstgræsbane, som er under 
byggesagsbehandling i Aarhus Kommune. Et udbud er under forberedelse. Underlaget (granulat eller 
nonfill) er fortsat under overvejelse og udskydes til resultatet af et kommende udbud er kendt.  

Beretningen blev godkendt ved håndsoprækning. 

 

3. Aflæggelse af regnskab for det forløbne år til godkendelse og budget for næste år til orientering 
Administrativ leder Henrik H. Brandt gennemgik foreningens reviderede regnskab for 2023 på vegne af 
bestyrelsen. Revisionen havde – bortset fra det store underskud – ingen kritiske bemærkninger til selve 
bogholderiet. 

Trods fremgang på alle indtægtsområder viste regnskabet et rekordstort underskud på 933.000 kr.  

Forklaringen herpå er næsten udelukkende fortsat stigende lønomkostninger, især på grund af klubbens 
satsning licens på drengesiden med plads i U17 og U19 Divisionen. Satsningen medfører store 
omkostninger til løn (ansættelse efter DBU’s klublicensmanual), it-systemer, transport, trænerkurser, 
linjevogtere osv.).  

Bestyrelsen iværksatte allerede i november en spareplan, da det stod klart, at der trods indtægter fra FCK-
kampen ville komme et underskud i størrelsesordenen små 400.000 kr. Underskuddet blev endnu større 
pga en justering af bogføringen omkring feriepenge, på grund af periodisering af indtægter fra fodbolskolen 
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(154.000 kr. kommer ’godt tilbage’ i 2024) og på grund f flere godtgørelseskontrakter end ventet. Foruden 
spareplanen er bestyrelsen i færd med at indføre et kontrakthåndteringssystem, som skal ensarte 
procedurerne omkring ansættelser i en klub med enormt tryk på rekruttering og ansættelse af (frivillige) 
trænere på godtgørelse i de mange segmenter. 

Bestyrelsen gennemførte endnu en spareplan i februar og har et sparekatalog i behandling. Desuden har 
bestyrelsen vedtaget en kontingentforhøjelse, som forventes at øge indtægterne med ca. 700.000 kr. i 
2024. Bestyrelsen fortsætter bestræbelserne på at få økonomien ikke bare i balance, men op i et solidt 
driftsoverskud i 2024.  

Forsamlingen havde en del kritiske spørgsmål til det store underskud, herunder bæredygtigheden af den 
sportslige satsning. Udfordringen er, at talentsatsningen også medfører indtægter fra DBU, AGF, 
kontingenter etc. Derfor kan der ikke bare spares ved at skære lønninger væk. Der skal spares endog meget 
hårdt for at få stor effekt på bundlinjen. Store kontingentstigninger til segmentet er iværksat og den 
sportslige ledelse har en række bestræbelser i gang på at øge indtægterne fra kommercielle partnere. 

Bestyrelsen orienterede derefter i detaljer om budgettet, som pr. d.d. viste et forventet driftsoverskud på 
138.000 kr. Dette skønnes fortsat ikke at være tilstrækkeligt, og bestyrelsen vil derfor yderligere justere i 
budgettet, når overblik over effekten af kontingentjusteringerne foreligger. 

4. Fastsættelse af kontingent og betalingsterminer eller bemyndigelse til bestyrelsen til fastsættelse af 

samme. 

 

Følgende satser er fastsat af bestyrelsen. Bestyrelsen tog forbehold for yderligere budgetjusteringer i 

efteråret. 

 

Bestyrelsen orienterede desuden om et forestående ekstraordinært kunstgræskontingent, når resultatet af 

udbud vedr. ny kunstgræsbane foreligger. 

 

Generalforsamlingen godkendte kontingentsatserne ved håndsoprækning og gav bestyrelsen bemyndigelse 

til at justere satserne igen frem mod næste generalforsamling om nødvendigt. 

 

(indendørs kontingent udgår) 

 

 

 Indendørs Forår 2024 Efterår 2024 

Lyseng Kids Inkl. 425 550 

U6-U9, drenge Inkl. 1.050 1.095 

U6-U9, piger Inkl. 1.000 1.000 

U10-12, drenge Inkl. 1.095 1.195 

U10-12, piger Inkl. 1.095 1.100 

U13-U19, drenge Inkl. 1.095 1.200 

U13-U19, piger Inkl. 1.095 1.200 

U13-U15 talent, dr.  1.995 1.995 

U17-U19 talent, dr.  3.500 5.000 

U13-U19 talent, pi.  1.600 1.800 

Kvindeliga (AGF) AGF 125 125 

U16-U19 Liga AGF pi. AGF AGF AGF 

Indendørs tilvalg, U11-U19  0 0 
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5. Behandling af evt. indkomne forslag.  
Der var ingen indkomne forslag 

6. Valg: 

• Formand, jf. § 14. H.C. Hansen er ikke på valg før i 2025. 
• Mindst 4 bestyrelsesmedlemmer, jf. § 14.  

På valg: Jonas Brandes Gaarsted, Kenneth Rothly, Søren Sørensen.  
Ikke på valg i 2024: Claus Moldt, Flemming Jensen, Lars Emil Andersen og Jonas Berwald 
 
Kandidater:  

• Jonas Brandes Gaarsted (villig til genvalg) 
• Kenneth Rothly (villig til genvalg) 
• Søren Sørensen (villig til genvalg) 
• Gitte Vase  
• Jonas Søndergaard 
• Morten Hougaard  
• Jess Kirkegaard 

 
Jonas Berwald ønskede at fratræde uden for tur 
 
Kandidaterne præsenterede sig. Kenneth Rothly kunne dog ikke være til stede. 
 
Generalforsamlingen foretog skriftlig afstemning, og det var på forhånd aftalt, at de fire kandidater 
med flest stemmer blev valgt for to år, kandidaten med femteflest stemmer blev valgt for et år, og 
kandidaten med sjetteflest stemmer blev valgt som bestyrelsessuppleant. 
 
Resultatet af afstemningen: 
 
Valgt for to år: 

• Jonas Brandes Gaarsted  
• Søren Sørensen  
• Gitte Vase  
• Jonas Søndergaard  

 
Valgt for et år: 
 

Efterskole/højskole  300 300 

Senior 1, elite kv  1.350 1.350 

Senior 1, elite mæ.  1.350 1.350 

Senior, kv.  1.200 1.200 

Senior, mæ.  1.200 1.200 

Oldboys  1.200 1.200 

Oldboys, kun kamp  600 600 

7m, uden kamp  600 600 

Fodboldfitness  600 600 

FC Prostata  600 600 

Gåfodbold  0 600 

Passivt medlem  100 100 
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• Jess Kirkegaard 
 
Valgt som bestyrelsessuppleant: 
 

• Morten Hougaard  

Valg af revisor: 

• Beierholm Revision (genvalg) 

7. Eventuelt. 

Formand HC Hansen overrakte klubbens hædersbevisninger:  

Trænerfadet. Uddeles til en træner der i det forgangene år har gjort en særlig indsats for klubben 
Pedro Poza Maupain, årgangsansvarlig for drenge U16 og træner for U16,1.  

Lyseng-pokalen. Vandrepokal, der uddeles til en person, der har gjort en særlig indsats for klubben.  
Tina Østergaard, frivillig i Café Ræven 

 

Referent: Henrik Brandt 

 

 

 

 

 


